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Pepe Escobar – The Cradle: Diskusie na nedávnom samite ŠOS v Naí Dillí teraz poukazujú
na nevyhnutnosť: Zlúčenie nových multipolárnych organizácií a ich spoločná reorganizácia
globálnych financií.

23. samit hláv štátov Šanghajskej organizácie pre spoluprácu (ŠOS), ktorý sa konal v Naí Dillí,
predstavoval históriu v procese tvorby: tri krajiny BRICS (Rusko, India, Čína), Pakistan a štyri
stredoázijské “stany” (Kazachstan, Kirgizsko/Kirgizstan, Uzbekistan a Tadžikistan) konečne formálne
privítali Iránsku islamskú republiku ako stáleho člena.

A budúci rok príde na rad Bielorusko, čo potvrdil prvý námestník indického ministra zahraničných
vecí Vinay Kvatra. Bielorusko a Mongolsko sa zúčastnili na samite v roku 2023 ako pozorovatelia a
nezávislé Turkménsko ako hosť.

Po rokoch “maximálneho tlaku” zo strany USA sa teraz Teherán môže konečne zbaviť sankčnej
demencie a upevniť svoju vedúcu úlohu v prebiehajúcom procese integrácie Eurázie.

Hviezdou programu v Naí Dillí bol pravdepodobne bieloruský prezident Alexander Lukašenko, ktorý
vedie svoju krajinu od roku 1994.

Starý pán Luka, ktorý je neprekonateľný v oblasti zaberania novinových titulkov, najmä po svojej
úlohe sprostredkovateľa v ságe Prigožin, možno vymyslel definitívny slogan multipolarity. Zabudnite
na “Zlatú miliardu” označovanú západným svetom, ktorá v skutočnosti dosahuje sotva 100 miliónov a
prijmite teraz novú “Globálnu zemeguľu” s dôrazom na globálny Juh.

Ako zlatý klinec Lukašenko navrhol úplnú integráciu ŠOS a BRICS, ktoré sa na nadchádzajúcom
samite v Južnej Afrike vydajú cestou BRICS+. A je samozrejmé, že táto integrácia sa týka aj
Eurázijskej hospodárskej únie (EAEÚ).

Ďalším krokom pre “Globálnu zemeguľu” pre to, čo kolektívny Západ pohŕdavo kvalifikuje ako
“zvyšok”, je práca na komplexnej koordinácii niekoľkých rozvojových bánk a potom proces vydávania
dlhopisov spojených s novou obchodnou menou.

Hlavné myšlienky a základná šablóna už existujú. Nové dlhopisy budú v porovnaní s americkým
dolárom a americkými štátnymi pokladničnými poukážkami skutočným bezpečným rajom a budú
znamenať urýchlenú dedolarizáciu. Kapitál použitý na nákup týchto dlhopisov by sa mal použiť na
financovanie obchodu a trvalo udržateľného rozvoja, čo bude certifikovaná “výhra pre všetkých” v
čínskom štýle.

Zbližujúce sa geoekonomické záujmy

Vo vyhlásení ŠOS sa jasne uvádza, že rozširujúci sa multilaterálny orgán “nie je namierený proti
iným štátom a medzinárodným organizáciám”. Naopak, je “otvorený širokej spolupráci s nimi v
súlade s cieľmi a zásadami Charty OSN, Charty ŠOS a medzinárodného práva na základe
zohľadnenia vzájomných záujmov”.
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Podstatou veci je samozrejme snaha o spravodlivé multipolárne usporiadanie sveta – polárny opak
“medzinárodného poriadku založeného na pravidlách”, ktorý zaviedol hegemón. A tromi kľúčovými
uzlami sú vzájomná bezpečnosť; obchod v národných menách a nakoniec dedolarizácia.

Je celkom poučné načrtnúť zbližujúce sa záujmy, ktoré vyjadrila väčšina vedúcich predstaviteľov
počas samitu v Dillí.

Indický premiér Módí vo svojom hlavnom prejave uviedol, že ŠOS bude rovnako dôležitá ako OSN. V
preklade: bezzubú OSN kontrolovanú hegemónom môže nakoniec odsunúť na vedľajšiu koľaj
skutočná organizácia “Globálna zemeguľa”.

Súbežne s tým, ako Módí chválil kľúčovú úlohu Iránu pri rozvoji Medzinárodného dopravného
koridoru Sever-Juh (INSTC), iránsky prezident Ebrahim Raisi dôrazne podporil obchodovanie ŠOS v
národných menách s cieľom rozhodne prelomiť hegemóniu amerického dolára.

Čínsky prezident Si Ťin-pching bol taktiež neoblomný: Čína je za to, aby sa americký dolár odsunul
na vedľajšiu koľaj, pevne sa stavia proti všetkým formám farebných revolúcií a bojuje proti
jednostranným hospodárskym sankciám.

Ruský prezident Vladimir Putin opäť zdôraznil, ako “vonkajšie sily ohrozili bezpečnosť Ruska
rozpútaním hybridnej vojny proti Rusku a Rusom na Ukrajine”.

Z pragmatického hľadiska Putin očakáva rast obchodu v rámci ŠOS s použitím národných mien, v
objeme 80% sa ruský obchod uskutočňuje v rubľoch a jüanoch. Navyše očakáva obnovenie
spolupráce v oblasti bankovníctva, digitalizácie, špičkových technológií a poľnohospodárstva.

Kirgizský prezident Sadyr Japarov tiež zdôraznil vzájomné zúčtovanie v národných menách a zásadný
krok – zriadenie rozvojovej banky a rozvojového fondu ŠOS, dosť podobného Novej rozvojovej banke
BRICS (NDB).

Prezident Kazachstanu Kassym-Jomart Tokajev, ktorý bude v roku 2024 vykonávať predsedníctvo
ŠOS, tiež podporil spoločný investičný fond, ako aj vytvorenie siete partnerov veľkých strategických
prístavov napojených na čínsku BRI, ako aj na Transkaspickú medzinárodnú dopravnú cestu so
sídlom v Astane, ktorá spája juhovýchodnú Áziu, Čínu, Kazachstan, Kaspické more, Azerbajdžan,
Gruzínsko a Európu.

Samozrejme, všetci členovia ŠOS sa zhodli na tom, že žiadna euroázijská integrácia nie je možná bez
stabilizácie Afganistanu a geoekonomického prepojenia Kábulu s BRI aj INSTC. Ale to je už úplne
iný, dlhý a zamotaný príbeh.

Pravidlá strategického prepojenia

A teraz porovnajme celú túto akciu v Naí Dillí s tým, čo sa stalo v Tchien-ťine niekoľko dní predtým,
koncom júna: podujatie Svetového ekonomického fóra (WEF) známe ako “letný Davos”, ktoré sa
konalo prvýkrát po pandémii Covid-19.

Kritika čínskeho premiéra Li Cianga na adresu nového hesla USA/EÚ o “znižovaní rizika” mohla byť
predvídateľne ostrá. Oveľa zaujímavejšia bola panelová diskusia o BRI s názvom “Budúcnosť
iniciatívy Pás a cesta”.

V skratke to bola akási “zelená” apoteóza1.  Liang Linčong z Oddelenia pre regionálne otváranie
Národnej komisie pre rozvoj a reformy (NDRC), ktoré má zásadný význam pre podporu BRI,
podrobne opísal niekoľko projektov čistej energie, napríklad v kľúčových uzloch BRI v Kazachstane a
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Pakistane.

Významné miesto mala aj Afrika. Sekai Nzenza, minister priemyslu a obchodu Zimbabwe, je veľmi
naklonený projektom BRI, ktoré zvyšujú obchod “a prinášajú najnovšie technológie” v rámci Afriky a
na celom svete.

Peking ešte tento rok oživí fórum Pás a cesta. V celej “Globálnej zemeguli” existujú obrovské
očakávania.

Liang Linčong sa predsa len pustil do rozboru toho, čo nás čaká: “tvrdé prepojenie” (to znamená
budovanie infraštruktúry), “mäkké prepojenie” (dôraz na zručnosti, technológie a normy) a
“prepojenie sŕdc”, čo sa prekladá do notoricky známeho čínskeho pojmu “zdieľanie medzi ľuďmi”.

Podľa Lianga by teda “Globálna zemeguľa” mala očakávať nárast projektov v duchu “malé je krásne”,
čo je veľmi pragmatické. To súvisí s novým zameraním čínskych bánk aj spoločností: Veľmi veľké
infraštruktúrne projekty po celom svete môžu byť zatiaľ problematické, pretože Čína sa sústreďuje
na vnútorný trh a reglementáciu každého frontu na boj proti mnohým hybridným vojnám hegemóna.

Strategickú prepojenosť to však neovplyvní. Tu je názorný príklad:

Dva kľúčové čínske priemyselné uzly – oblasť Veľkého zálivu Guangdong-Hongkong-Macao a
zoskupenie Peking-Tianjin-Hebei spustili prvé medzinárodné multimodálne nákladné vlaky Čína-
Kirgizsko-Uzbekistan (CKU) v ten istý deň, keď sa konal samit ŠOS v Naí Dillí.

Ide o klasickú BRI: špičkové prepojenie s využitím kontajnerového multimodálneho systému
“železnica-cesta”. INSTC bude využívať rovnaký systém na obchod medzi Ruskom, Kaspickým
morom, Iránom a potom po mori do Indie.

Na CKU sa náklad dostane do Sin-ťiangu po železnici, potom pokračuje po ceste cez hranicu
Irkeštamu, prejde cez Kirgizsko a dorazí do Uzbekistanu. Celá cesta ušetrí takmer päť dní
tranzitného času. Ďalším krokom je vybudovanie železnice Čína-Kirgizsko-Uzbekistan. Výstavba sa
začne koncom roka 2023.

BRI si v Afrike robí príslovečný náskok. Napríklad minulý mesiac Čínska vedecko-technická
korporácia pre letectvo a kozmonautiku (CASC) odovzdala káhirskému vesmírnemu mestu prototyp
satelitu vyvinutý spoločne s Egyptom. Egypt je teraz prvou africkou krajinou schopnou montovať,
integrovať a testovať satelity. Káhira to považuje za najlepší príklad trvalo udržateľného rozvoja.

Je to zároveň prvý prípad, keď Peking zostavuje a testuje satelit v zahraničí. Opäť klasická BRI:
“konzultácie, spolupráca a spoločné výhody”, ako ich definuje CASC.

A nezabudnime na nové hlavné mesto Egypta: USD, financované z dlhopisov a – z čoho iného – z
čínskeho kapitálu.

Dlhá a kľukatá cesta dedolarizácie

Celá táto horúčkovitá aktivita súvisí s kľúčovou agendou, ktorú má spracovať BRICS+: Dedolarizácia.

Indický minister zahraničných vecí Džajšankar potvrdil, že žiadna nová mena BRICS nebude – zatiaľ.
Dôraz sa kladie na zvýšenie obchodu v národných menách.

Pokiaľ ide o ťažkú váhu BRICS Rusko, dôraz sa zatiaľ kladie na zvýšenie cien komodít v prospech
ruského rubľa.
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Diplomatické zdroje potvrdzujú, že nevyslovenou dohodou medzi šéfmi BRICS, ktorí tento týždeň
pripravujú usmernenia pre BRICS+ a o ktorých sa bude rokovať na samite v Južnej Afrike budúci
mesiac, je urýchliť krach fiat dolára: Financovanie obchodných a rozpočtových deficitov USA by sa
pri súčasných úrokových sadzbách stalo nemožným.

Otázkou je, ako to nenápadne urýchliť.

Putinovou prioritnou stratégiou je nechávať kolektívny Západ púšťať sa do najrôznejších
strategických chýb bez priameho ruského zásahu. Takže to, čo sa stane ďalej na bojisku v Donbase –
poníženie NATO väčšie ako svet – bude rozhodujúcim faktorom na fronte deľby moci. Číňania sa zasa
obávajú odrazu zrúteného dolára na čínskej výrobnej základni.

Plán do budúcnosti naznačuje novú menu obchodného vyrovnania, ktorá bola najprv navrhnutá v
EAEU pod dohľadom šéfa makroekonomickej komisie Eurázijskej ekonomickej komisie Sergeja
Glazjeva. To by viedlo k širšiemu nasadeniu v rámci BRICS a ŠOS. EAEÚ však najprv musí získať
Čínu na svoju stranu. To bola jedna z kľúčových otázok, o ktorých nedávno osobne rokoval Glazjev v
Pekingu.

Svätým grálom je teda nová nadnárodná obchodná mena pre BRICS, ŠOS a EAEÚ. A je nevyhnutné,
aby jej rezervný štatút neumožňoval prevahu jedného štátu, ako sa to deje v prípade amerického
dolára.

Jediným praktickým spôsobom, ako novú obchodnú menu naviazať na kôš viacerých komodít –
nehovoriac o koši národných záujmov -, by bolo zlato.

Predstavte si, že by sa o tom všetkom podrobne diskutovalo v tom nekonečnom rade na členstvo v
BRICS. V súčasnosti najmenej 31 krajín podalo oficiálne prihlášky alebo prejavilo záujem o vstup do
modernizovaného BRICS+.

Vzájomné súvislosti sú fascinujúce. Okrem Iránu a Pakistanu sú jedinými plnoprávnymi členmi ŠOS,
ktorí nie sú členmi BRICS, štyri stredoázijské “stany”, ktoré sú už zhodou okolností členmi EAEU.
Irán sa určite stane členom BRICS+. Medzi pozorovateľmi alebo partnermi v dialógu ŠOS je
najmenej deväť krajín, ktoré sa uchádzajú o členstvo v BRICS.

Lukašenko to zaklincoval: Zlúčenie BRICS a SCO sa zdá byť prakticky nevyhnutné.

Pre dvojicu hlavných hnacích síl oboch organizácií – rusko-čínske strategické partnerstvo – bude toto
spojenie predstavovať vrcholnú multilaterálnu inštitúciu založenú na skutočnom voľnom a
spravodlivom obchode, schopnú zatlačiť do úzadia USA aj EÚ a rozšíriť sa ďaleko za hranice Eurázie
na “Globálnu zemeguľu”.

Zdá sa, že nemecké priemyselné/obchodné kruhy, ako aj niektorí ich francúzski kolegovia, medzi
ktorých patrí najmä francúzsky prezident Emmanuel Macron, to už pochopili. Trend smeruje k
rozkolu EÚ – a ešte väčšej euroázijskej moci.

Obchodný blok BRICS a ŠOS spôsobí, že západné sankcie budú absolútne bezvýznamné. Potvrdí
úplnú nezávislosť od amerického dolára, ponúkne celý rad finančných alternatív k systému SWIFT a
podporí úzku vojenskú a spravodajskú spoluprácu proti sériovým čiernym operáciám Piatich očí2
 (Five Eyes), ktoré sú súčasťou prebiehajúcich hybridných vojen.

Pokiaľ ide o mierový vývoj, západná Ázia ukázala cestu. V okamihu, keď sa Saudská Arábia pridala na
stranu Číny a Ruska – a teraz je kandidátom na členstvo v BRICS aj SCO -, sa v meste rozbehla nová
hra.

https://ksbspravy.substack.com/p/exkluzivne-sergej-glazyjev-z-ruska
https://ksbspravy.substack.com/p/exkluzivne-sergej-glazyjev-z-ruska
https://www.politico.eu/article/france-emmanuel-macron-wants-to-attend-summit-with-russia-and-its-allies-french-fm-says/
https://ksbspravy.substack.com/p/financie-energia-integracia-sos-vita#footnote-2-133726981


Zlatý rubeľ 3.0?

V súčasnosti existuje obrovský potenciál pre rubeľ krytý zlatom. Keď sa vydá na cestu, bude to
oživenie zlatom krytého rubľa v ZSSR v rokoch 1944 až 1961.

Glazjev zásadne poznamenal, že prebytok obchodnej bilancie Ruska s členmi ŠOS umožnil ruským
spoločnostiam splatiť zahraničné dlhy a nahradiť ich pôžičkami v rubľoch.

Zároveň Rusko čoraz viac využíva jüan na medzinárodné zúčtovanie. V ďalšom období budú mať
kľúčoví hráči “Globálnej zemegule” – Čína, Irán, Turecko, Spojené arabské emiráty – záujem o platby
v nesankcionovanom zlate namiesto miestnych mien. To vydláždi cestu pre obchodnú zúčtovaciu
menu BRICS-SCO viazanú na zlato.

Koniec koncov, nič sa nevyrovná zlatu, pokiaľ ide o boj proti kolektívnym západným sankciám,
stanovenie cien ropy, plynu, potravín, hnojív, kovov, nerastných surovín. Glazjev už stanovil zákon:
Rusko musí prejsť na Zlatý rubeľ 3.0.

Rýchlo sa blíži čas, keď Rusko vytvorí dokonalú búrku, ktorá zasadí mohutný úder americkému
doláru. Práve o tom sa diskutuje v zákulisí na zasadnutiach ŠOS, EAEÚ a niektorých ďalších členov
BRICS, a práve to privádza atlantické “elity” do zúrivosti.

“Nenápadný” spôsob, ako to Rusko môže uskutočniť, je nechať trhy, aby zvýšili ceny takmer všetkého
ruského vývozu komodít. Neutrálni ľudia na celej “Globálnej zemeguli” si to budú vysvetľovať ako
prirodzenú “trhovú reakciu” na kolektívne disonantné geopolitické imperatívy Západu. Prudký
nárast cien energií a komodít nakoniec vyvolá prudký pokles kúpnej sily amerického dolára.

Preto nie je divu, že viacerí lídri na samite ŠOS boli za to, čo sa v praxi rovná rozšírenej centrálnej
banke BRICS-ŠOS. Keď bude nová mena BRICS-SCO-EAEU konečne prijatá – samozrejme, je to ešte
ďaleko, možno začiatkom roka 2030 -, zúčastnené banky z členských krajín ŠOS, BRICS a EAU ju
budú vymieňať za fyzické zlato.

Všetko uvedené treba interpretovať ako náčrt možnej, reálnej cesty k skutočnej multipolarite. Nemá
to nič spoločné s jüanom ako rezervnou menou, reprodukujúcou existujúci raketový systém
vyberania renty v prospech krachujúcej plutokracie, spolu s masívnym vojenským aparátom
špecializovaným na zastrašovanie “Globálnej zemegule”.

Únia BRICS, ŠOS a EÚ sa zameria na budovanie – a rozširovanie – fyzického, nešpekulatívného
hospodárstva založeného na rozvoji infraštruktúry, priemyselných kapacít a zdieľaní technológií. Iný
svetový systém je teraz možný viac ako kedykoľvek predtým.
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